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§ 1 Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 2 Val av justerare och tid för justering 

Ordförande Kerstin Järneberg och ledamot Blazena Westerlund 

utsågs att justera protokollet torsdagen den 3 mars 

 

§ 3 Anmälan av protokollet från förra mötet 

Protokollet från rådets möte den 25 januari anmäldes och lades 

till handlingarna. 

 

§ 4 Dagens gäst 1: Stadsdelsdirektören Kerstin 

Sandström 

Kerstin berättade att hon nu arbetat tre månader här i Farsta och 

innan dess arbetade hon som stadsdelsdirektör i Skärholmens 

stadsdelsförvaltning. Kerstin tycker det är viktigt att arbeta med 

kärnverksamheterna så vi bibehåller hög kvalitet. Rådet tog upp 

frågan om ärenden som kommer upp på föredragningslistan till 

nämnden, hur ska rådet få ärenden innan de kommer upp som ett 

tjänsteutlåtande? Kerstin tog med sig frågan och återkommer. 

 

§ 5 Dagens gäst 2: Nämndens ordförande och vice 

ordförande, Lars Bäck (v) och Lars Jilmstad (m) 

Rådet hade frågor om remissen Skillnadernas Stockholm. Rådet 

påpekade att i den remissen saknas området för personer med 

funktionsnedsättning samt äldre. Lars Bäck och Lars Jilmstad 

höll med om detta. Frågan från rådet kom då upp om det skulle 

kunna göras en skillnadernas Farsta. Lars och Lars tyckte att 

rådet kunde skicka ett medborgarförslag till nämnden om detta. 

 

Synpunkt från rådet för funktionshinderfrågor på skillnadernas 

Stockholm: 

På sidan fem i inledningen står: Ett Stockholm som håller 

samman där alla barn ges lika möjligheter att uppnå 

kunskapsmålen, där bostäder finns till rimliga hyror och alla äldre 

garanteras en trygg ålderdom och där jämställdhet, jämlikhet och 

tillgänglighet är självklara förutsättningar för politiken. 

Av denna text kan man tänka sig att alla även inkluderar 
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funktionsnedsatta i de olika områdena eftersom ordet 

tillgänglighet finns med. Men det framgår inte. Den citerade 

texten låter annars som ett typiskt politiskt mål eller 

önsketänkande! 

I skillnadernas Stockholm betonas på flera ställen kommunens 

strävan efter välbefinnande och social hållbarhet. Inte ett ord om 

ett gott liv enligt LSS. Funktionsnedsatta finns inte i skillnaderas 

värld. 

 

Frågor rådet hade, hur mycket makt över sin stadsdel har 

egentligen lokala politiker? Styrs allting från ”maktens boning ”i 

stadshuset? Skulle Farsta stadsdel kunna ta bort hyra för 

gemensamma utrymmen i sina gruppbostäder, för att bekämpa de 

funktionsnedsattas fattigdom? Eller är det otänkbart? Hur 

självständiga får våra politiker vara?  

Tillgänglighet, framkomlighet på trottoarer i vissa områden är 

under all kritik. Trottoarerna är dåligt underhållna med djupa hål 

och förvuxna buskar. De gående och de som är rullstolsburna 

tvingas ut i körbanan. Funktionsnedsatta personer med dålig syn 

som ändå går på trottoarer får kvistar i ögonen och skrapmärken i 

ansiktet. Osökt tänker de direkt på det stora antalet av arbetslösa 

utan kvalifikation som skulle kunna sköta underhåll av trottoarer 

och parkstigar och därmed göra gott för sin stadsdel. 

Lars och Lars svarade att skötsel av trottoarer och gator sköts av 

trafikkontoret. Parkvägarna sköta av stadsdelen. 

Rådet frågade också om politikerna kan förhindra att Farsta 

förvandlas till en sovstad, speciellt nu när Telia lämnar Farsta. 

Studentbostäder i all ära men Telia borde ersättas av någon annan 

stor arbetsplats. Till exempel sjukhus som någon föreslagit, 

akutsjukhus eller närsjukhus. Södra sidan av Stockholms 

kommun har ju knappt någonting i den vägen. 

Handikappföreningarna bland annat FUB(Föreningen för barn, 

unga och vuxna med utvecklingsstörning) och föreningen Autism 

har länge kämpat för sjukhus eller sjukhusavdelningar anpassade 

till de speciella behov deras medlemmar har när de blir sjuka 

eller behöver undersökas, det finns inte nu och funktionsnedsattas 

hälsotillstånd är sämre än genomsnittet. 

Rådet har följande punkter som rör tillgängligheten: 
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Rådet önskar en tillgänglig stadsdel för alla invånare och då 

menar de tillgänglighet för alla. En funktionsnedsättning kan vara 

rörelsehinder, allergier, syn, hörsel, dolda funktionsnedsättningar, 

neuropsykiatriska, psykiska, elöverkänsliga med flera. 

Rådet hänvisar till FN- konventionen för personer med 

funktionsnedsättning. Enkäterna som granskar kvalitet på 

verksamheterna måste göras tillgängliga för de flesta 

funktionsnedsatta som berörs. De bör även finnas på lätt svenska 

så att alla kan läsa och uttrycka sig. Kommunikativ tillgänglighet. 

Det behövs tillgängliga lokaler exempelvis Tuben med 

verksamhet i stadsdelen inta bara i Farsta Centrum. Det behövs 

verksamhet både för äldre och yngre medborgare i övriga 

stadsdelen. 

Föreningslivet behöver billiga eller kostnadsfria lokaler runt om i 

stadsdelsområdet. 

Viktigt att funktionshinderrådet finns med på ett tidigt stadium i 

planering av verksamhet som rör rådets intresseområden. Rådet 

hjälper gärna till med råd och synpunkter exempelvis när det 

gäller nybyggnation. 

Det behövs fler gruppbostäder med ej för höga hyror. 

Befintliga verksamheter behöver intensifiera och arbeta mer med 

brukarinflytande. 

Barn med funktionsnedsättning ska tidigt få det stöd och de 

hjälpmedel de behöver för att kunna ges möjlighet att utvecklas. 

Valfrihet ska även gälla barn med funktionsnedsättning. 

 

 

§ 6 Ärenden till nämndsammanträdet den 10 mars 

2016 

Ärende nr 6: demokratimedel 2015 och medborgarbudget i 

Fagersjö 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 12: Parkeringsstrategi och plan för gatuparkering 

Rådet lägger en särskild skrivelse som bilaga1. 

 

Ärende nr 16: Demokratirådets sammanträde den 8 februari 

2016 
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Rådet hade inga synpunkter. 

 

 

 

§ 7 Information från förvaltningen 

Thomas Kulti, utvecklingsstrateg och vår praktikant som studerar 

stadsvetenskap Linnea Lundbäck var på besök hos rådet för att 

informera om Fagersjö samt lite om medborgarbudget. 

Stadsdelsnämnden har avsatt 400 000 kronor i medborgarbudget 

för att kunna utveckla en mötesplats. 

När det var medborgardialog i Fagersjö framkom det tre punkter 

tydligt, dessa var: 

Bättre kommunikationer 

Mötesplats 

Sjön Magelungen rensas 

Beslut togs att skapa en mötesplats på Havsörnstorget där även 

arbetsforum har sitt säte. 

Den 14 mars öppnar en portal där alla som bor i Fagersjö kan 

lämna förslag på vad för verksamhet mötesplatsen ska ha på 

adress motefagersjo.se eller i lokalen på Havsörnstorget fram till 

den 31 mars. 

Sen kan du under 23april -8 maj rösta på de förslag du tycker är 

bäst. 

Vinnarna presenteras på invigningen av mötesplats Fagersjö den 

28 maj 2016. De vinnande idéerna blir till verklighet. 

 

Balanslistan uppdaterades, Bilaga 2. 

 

§ 8 Rapporter 

Ingen rapport denna gång. 

 

§ 9 Övriga frågor 

Möte tillsammans med pensionärsrådet kommer att genomföras 

med Atrium Ljungberg och trafikkontoret den 14 mars mellan 

klockan 09.00-11.00. Det kan medverka tre stycken ledamöter 

från respektive råd i detta första möte. Från funktionshinderrådet 

kommer Kerstin Järneberg, Lars Jonsson och Lena Nisula Wester 

att närvara. 
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§ 10 Nästa möte 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag 4 april 2016. 

 

 

§ 11 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


